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Събитията в Русия повдигнаха редица въпроси, свързани с вътрешната динамика на 

страната и нестабилността на нейните системи, както и с техните последици за 

нахлуването в Украйна и за европейската сигурност като цяло.  

 

За нас солидарността с Украйна трябва и занапред да бъде приоритет. Тя е от 

жизненоважно значение както за Украйна, така и за Европа. Трябва да останем 

непоколебими – дори и ако през следващите месеци ситуацията в Украйна стане по-

трудна.  

 

Във връзка с това приветствам единадесетия пакет от санкции и обявените през 

изминалата седмица допълнителни 50 милиарда евро за укрепване, възстановяване и 

реконструкция на Украйна.  

 

Трябва да задълбочим усилията си, а това означава да изпълним обещанията, които 

дадохме при започването на преговорите за присъединяване към ЕС. Украйна показа 

огромна ангажираност и положи значителни усилия по пътя на реформите, включително 

при изпълнението на изискванията за получаване на статут на страна – кандидатка за 

членство в ЕС.  

Трябва да сме готови да преминем към следващия етап на преговорите за 

присъединяване веднага щом критериите за реформи бъдат изпълнени в достатъчна 

степен – и се надявам това да стане възможно най-скоро.  

 

Укрепването на нашата промишлена база в областта на отбраната, подобряването на 

иновациите, намаляването на зависимостите, повишаването на автономността и 

изграждането на доверие трябва да бъдат в основата на новата ни политика за сигурност 

и отбрана. Политическото споразумение за съвместно възлагане на обществени поръчки 

в областта на отбраната, което постигнахме тази седмица, ще помогне на държавите 

членки да възстановят своите нужди в областта на отбраната и да подобрят оперативната 

си съвместимост. То ще помогне и на украинците, които разчитат на нашите доставки 

на оръжия и боеприпаси. 

 

Напредъкът в преговорите ни по Акта в подкрепа на производството на боеприпаси 

също е окуражаващ и продължавам да съм убедена, че следвайки позицията на 

Парламента отпреди един месец, в рамките на следващите седмици ще постигнем 

политическо споразумение.  

 

Заедно съчетаваме търсенето и предлагането. Превръщаме реториката в действия. 

Изпълняваме обещанията си.  

 

Сега трябва да създадем нова архитектура за сигурност и отбрана, при която да 

гарантираме, че ЕС и НАТО могат да се допълват взаимно, без да има припокриване или 

да се създава впечатление за конкуренция.  

 

Трябва да постигнем резултати и в областта на миграцията. Това е неотложно. Миналата 

седмица още 300 души загубиха живота си в средиземноморското гробище. Много от 



 

 

 

 

тях никога няма да бъдат идентифицирани. Това са още 300 разбити мечти. Още 300 

разбити завинаги семейства.  

 

И все пак сме постигнали и значителен напредък. Европейският парламент е готов да 

работи – конструктивно – за намиране до края на настоящия законодателен мандат на 

подход, който да зачита границите, да е справедлив към нуждаещите се от закрила, да 

заема твърда позиция към онези, които нямат право на такава, и да разруши бизнес 

модела на трафикантите, които се възползват от беззащитността на хората. Правилата 

трябва да се определят от законодателството и правната ни рамка, а не от мрежите за 

трафик на хора. Колкото по-дълго чакаме, толкова по-силни стават тези мрежи и толкова 

повече човешки живот ще бъде загубен. В това отношение Европейската агенция за 

гранична и брегова охрана Frontex играе важна централна роля.  

 

Не бива да изпускаме от погледа си и външното измерение на този въпрос. Ролята, която 

имаме, ни позволява да инвестираме повече в държавите в Африка и да си сътрудничим 

засилено с тях. Не бива обаче да повтаряме старите грешки и да се обръщаме към 

Африка само когато става въпрос за миграция. Трябва да се ангажираме стратегически 

в инвестиции и съвместни проекти и да насърчаваме дух на партньорство. 

Комуникацията с африканските държави трябва да бъде двустранна, а не само водена от 

нас, и трябва да разберем, че ако се отдръпнем, държавите в Африка просто ще си 

потърсят други партньори.  

 

Трябва да преосмислим начина, по който си взаимодействаме в света, и да възстановим 

баланса между политическите и икономическите си отношения с ключови партньори в 

света. С демократичните държави в Латинска Америка трябва да обсъдим суровините от 

критично значение и търговските споразумения, които са от решаващо значение за 

напредъка на нашия цифров и екологичен преход. 

 

Трябва също така да се ангажираме в по-голяма степен с държави като Индия.  

 

За Индия Европейският съюз е третият по големина търговски партньор и вторият по 

големина експортен пазар. Имаме много общи приоритети, които включват борбата с 

изменението на климата, технологиите и сигурността. Съществуват толкова много 

неизползвани възможности. 

 

Европа е най-влиятелният глобален фактор за постигането на напредък по 

международната програма за декарбонизация, енергийна диверсификация и борба с 

изменението на климата. Това е от голямо значение. Но трябва да правим повече, за да 

смекчим икономическото и социалното въздействие на всички тези решения. Трябва да 

обясняваме по-добре как вършим това и защо то е необходимо.  

 

Хората трябва да придобият доверие в този процес и преди всичко те трябва да могат да 

си го позволят. Трябва да се вслушваме повече и по-внимателно в гражданите, 

предприятията и младите ни хора. Трябва да сме далновидни, за да успеем да получим 

подкрепата им.  

 

Инфлацията продължава да е устойчива. Реалните доходи на домакинствата 

продължават да намаляват. Европейската централна банка полага усилия да се справи с 

този проблем, като увеличава лихвените проценти. Но това също има социални 

последици, които не бива да пренебрегваме.  



 

 

 

 

 

Ето защо, ако искаме да се отнесем сериозно към приоритетите си и да запазим 

гласуваното ни доверие, бюджетът на ЕС трябва да съответства на целите ни. 

 

Време е да въведем нови собствени ресурси. Успоредно с изплащането на дълга на 

NextGenerationEU трябва да се осигурят нови източници на приходи. Това не може да 

става за сметка на дългосрочните политики и програми на Съюза. 

 

С този въпрос е свързана и необходимостта от приспособяване на дългосрочния бюджет 

на ЕС, така че да се вземат предвид настоящите реалности. Няма съмнение, че след 

приемането през 2020 г. на настоящата многогодишна финансова рамка светът претърпя 

промени и ние трябва да се променим заедно с него. От години призоваваме за 

преразглеждане на МФР, а Парламентът е готов да даде своя принос. Между другото, 

този въпрос е от решаващо значение и за инфраструктурни проекти, които биха могли 

да допринесат за целите на отбраната и сигурността, като например железниците, които 

може да се използват и като критични връзки за военна мобилност. Някои от тези 

решения трябва да се вземат с единодушие, така че всички ние сме призвани да дадем 

своя принос. 

 

Става въпрос за осигуряване на бъдещето на нашите икономики. И за това как да 

предадем на следващите поколения нашия съвместен проект още по-силен в сравнение 

с това, което получихме ние. 

 

Следващите месеци трябва да бъдат посветени на постигането на конкретни резултати. 

Труден се оказа вече процесът на постигане на съгласие относно изборния период. 

Отправната точка за определяне на датите на изборите е съобразена с реалността от 1979 

г., когато Съюзът е имал само девет държави членки. Трябва заедно да преосмислим 

начина, по който се определят датите. Понастоящем се обсъжда и съставът на 

Парламента: получихте нашето предложение за избирателния закон, но да се постигне 

позиция в Съвета се оказва трудно. Ако има нещо, което със сигурност знаем за нашия 

проект, то е, че ако спрем, ще изпаднем в застой. 

 

Разработихме предложение за свикване на конвент, който да се базира на обширната 

работа на Конференцията за бъдещето на Европа. Така както Молдова, Украйна и други 

държави от Западните Балкани провеждат реформи и се подготвят за присъединяване, 

така и ние трябва да направим същото. 

 

Време е да започнем да мислим по друг начин. Мнозина вече заеха позиция по 

отношение на тази геополитическа промяна. Трябва да сме готови да направим същото. 

 

Благодаря ви! 


